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ZAPISNIK SA TRECEG SASTANKA PRIVREDNOG SAVJETA

Tre6i sastanak Privrednog savjeta odrZan 30.04.2015. sa podetkom u 11.00 sati.

Dnevni red 3. sastanka Privrednog savjeta:

1. Usvajanje Zapisnika sa 2. sastanka Privrednog savjeta,
2. Podr5ka privrednicima op5tine Gradi5ka kroz donatorska sredstva i sredstva lokalne zajednice:

- USAID i Privredna komora RS,
- GaZ - sektorska analiza, brendiranje regije
- Op5tina Gradi5ka-osnivanje poslovnog inkubatora, osnivanje Savjeta zazapoilllavanje op5tine

Gradi5ka
3. BFC sertifikacija op5tine Gradi5ka i
4. Energetski dani Op5tine Gradi5ka 2015-konferencija,,Upravljanje energijom"

Nadelnik opStine GradiSka Zoran Latinovi6, je pozdravio prisutne i zahvalio se na izdvojenom vremenu
privrednika kojisu bili prisutni na sastanku.
Latinovi6 je istakao da je budZet Op5tine Gradi5ka za 2O14.godinu u potpunosti ispunjen, i u skladu sa
planiranim. Rekao je da Op5tina Gradi[ka iz mjeseca u mjesec uredno servisira svoje kreditne obaveze.
U Agroindustrijskoj zoni Nova Topola dolaze novi investitori koji su zadovoljni poslovnim ambijentom i koji
svojim pozitivnim primjerom uti6u na privladenje novih investicija.
Nadelnik je rekao da trenutna politidka situacija nije dobra za privrednike, niti bilo koga u Gradi5ci, ali se
mora dekati da ovaj proces sudski bude zavr5en. Nakon toga 6e se vjerovatno omogu6iti nesmatan rad
zakonodavnoj vlasti u GradiSci.

Op5tina Gradi5ka je pro5le godine krenula u proces sertifikacije opStina sa povoljnim poslovnim
okruZenjem (BFC SEE sertifikacija). U februaru ove godine evaulaciona komisija je analizirala trenutno
stanje u Op5tini Gradi5ka i dostavila izvjestaj po kome je ocjena ispunjenosti BFC SEE kriterrla 72,5o/o.
Kako bi se stekli uslovi za nastavak procesa setrifikacije ukupna ispunjenost kriterijuma mora biti preko
75o/o. Op5tini Gradi5ka je ostavljan rok od 6 mjeseci da uz odredene preporuke dostigne prag
ispunjenosti kriterija.

Sekretar Privrednog savjeta je istakla da je prva tadka dnevnog reda usvajanje Zapisnika sa 2. sastanka
i ispunjenost zaklju6aka sa prethodnog sastanka.

Zakljudci sa 2.sastanka Privrednog savjeta:

Prvizaklju6ak:
traZiti prisustvo nadelnika inspekcija OpStine GradiSka - nadelnik inspekcije nije bio u mogu6nosti
prisustvovati ovom sastanku, alije dostavljen lzvje5taj o radu inspekcija za period 2014.godine.
Privrednici su prokomentarisali izvje5taj, sa zakljudkom da brojdani pokazatelji u izvje5taju nisu toliko
bitni. Bitno je da se reaguje na kr5enje zakonskih odredbi kad se radi o zapo5ljavanju na ,,crno" i
nepo5tovanju drugih zakonskih odredbi kojih se neki od privrednika ne prodrZavaju.
Podpredsjednica Privrednog savjeta gdja Milena Vrhovac (direktor predze6a BOR) je rekla: Privrednici
trebaju sami da prijave druge privrednike koji dine nepravilnosti u radu, jer tako se Stiti svoj rad i trud, a
kaLnjava nerad i prevara.
Ona je istakla da bi bilo dobro napraviti analizu tro5kova po osnovu poreza i doprinosa na plate u na5oj
zemlji i okruZenju.

- Drugizakljudak:
traZiti prisustvo direktora KP ,,Vodovod" Gradi5ka, kako bi se diskutovalo o problemima naplate
vodovodnih prikljudaka za pravna lica tj. preduzede Gradid inZinjering Gradi5ka (traZeno od strane
direktora ovog predze6a-Dane Gajevi6a):



- umjesto direktora KP ,,Vodovod" Mi6e Risti6a, sastanku je prisustvovao gospodin Tomo Mijatovi6 kojije
istakao da je problem koji spominje gospodin Dane Gajevi6 ( vezan za naplatu prikljudaka za
vodosnadbjevanje po svakom stanu) u skladu sa rje5enjem koje je usvojio Upravni odbor KP Vodovod
joS u 2009.godini. Po novom rje5enju od 08.01 .2014.godine prikljudci za novoizgradene objekte se
napla6uju po vodovodnom satu koji se instalira ispred zgrade, a ne vi5e po svakoj stambenoj jedinici.
Tako da 6e po njegovim rijeiima gospodine Dane vjerovatno morati platiti sve tro5kove koji su mu prije
08.01 .2014. godine fakturisani.

- Nakon ove diskusije doSlo se do zaklju6ka da na web stranicu KP ,,Vodovod" treba postaviti
zvanidan cjenovnik komunalnih usluga, koji 6e biti dostupan svim zainteresovanim privrednicima

- Tre6i zakljudak:
traZiti prisustvo direktora ,,Elektrodistribucije" Gradi5ka, teme razgovora: isporuka i prekidi u isporuci
elektridne energije. Nije bilo diskusije na ovu temu

- eetvrizaklju6ak:
kontaktirati mobilne operatere radi informacije o cijenama ijadini protoka interneta za pravna lica
- Sekretar Privrednog savjeta je kontaktirala dva mobilna operatera koja rade na podrudju Gradi5ke ( M
tel i Blic net). Mobilni operateri su izjavili da rade u skladu sa svojim cjenovnicima koji se nalaze na
njihovim web stranicama.
Direktor preduze6a Tikt manufaktura Gradi5ka, je istakao da se u meduvremenu oprijedjelio za Blic net
operatera koji mu je omogu6io bolji i sigurniji pristup internetu.

- Petizakljudak:
kontaktirati predstavnike Privredne komore i pozvati ih na naredni sastanak kako bismo zajedno preko
njihovih sektora uputili dopise viSim nivoima vlasti, vezanim za izbor izvodada radova i problematiku oko
nelegalnog zapo5ljavanja.
- Predstavnici privredne komore RS su prisustvovali sastanku.

Zapisnik sa 2.sastanka je jednoglasno usvojen.

Na ovom sastanku se dalje razgovaralo o krizi vlasti i nemogu6nosti zapodinjana radova preduze6a
Gradid inZinjering na izgradnji Lamele C -preko puta zgrade Op5tine. Direktor preduze6a je istakao da
ovaj objekat ima urbanistidko{ehnidke uslove, alije potrebno izvr5iti izmjenu Regulacionog plana za koju
je potrebna skup5tinska odluka. Skup5tina op5tine Gradi5ka nije ve6 nekoliko mjesecizasjedala.
Vlasnik Gradid inZinjeringa Dane Gajevi6 je izrazio i nezadovoljstvo pove6anjem cijena za obradun rente
i uredenja zemljiSta za stambene i poslovne objekte.

Milena Vrhovac je pitala gospodina Mijatovi6a iz KP ,,Vodovod" o cijeni prikljudka na hidrantnu mrelu za
mjesnu zajednicu Greda. Dobila je odgovora da prikljudak ko5ta 1.200 KM

Svoje ude56e po pitanju druge tadke dnevnog reda uzeo je predstavnik GiZa, gospodin Donald
Prohaska. On je istakao je bi trebalo dobro izanalizirati cijene koStanja komunalnih usluga po svim
op5tinama, jer niko zvanidno nezna koliko ko5ta proizvodnja 1 litre vode.
Na osnovu podataka o cijeni koStanja proizvodnje 1 litre vode, mo6i 6e se realnije formirati prodajne
cijene vode i komunalnih taxi.

On je joS istakao da se pomo6 koju GiZ prula privrednicima realizuje kroz nekoliko projekata: Javno-
privatni dijalog i javno-privatno partnerstvo. U saradnji sa konsultantskom ku6om EDA u toku je izrada
sektorskih analiza za neke od grana privrede. U narednih 15 dana 6e se zajedno sa predstavnicima
lokalnih zajednica provoditi anketiranje privrednika, u cilju pozicioniranje pojedinih grana privrede na
lokalnom nivou. Ove sektorske analize 6e doprinijeti izradiAkcionog plana na osnovu kojeg 6e se mo6i
planirati susreti predstavnika njemadke Privredne komore i privrednika sa na5eg podrudja.
Donald je istakao i znaeal projekta Brendiranja regije i uspostavljanja Distibutivnog centra za vo6e sa
ovog podrudja, te uspostavljanja lanaca dodatnih vrijednostijabuke i Sljive. lstaknuto je da GiZ zajedno
sa Op5tinom Gradi5ka provodi sve ove aktivnosti.

U toku je i formiranje Savjeta za zapoiljavanje opStine Gradi5ka. Savjet bi trebao da priprema i provodi
istraZivanja za potrebe definisanja kratkorodne i dugorodne prognoze kretanja ponude posla na tr2i5tu
rada kroz pripremu Akcionih planova zapo5ljavanja, savjetuje Skole radi uskladivanja upisne politike sa
zahtjevima ipotrebama lokalnog trZi5ta radaza redovno obrazovanjeiza obrazovanje odraslih, defini5e i



predlaZe potrebne stru6ne kvalifikac'rje za odredene profile zanimanja u saradnji sa poslodavcima i druga
pitanja vezana za zapoS\avanje.

Gospodin Ranko Topi6 ispred Privredne komore RS istakao je da trenutna pomo6 privredi moZe da se
realizuje kroz projekat KREDO Krajina. Grant sredstva ovog projekta su namijenjena privrednim
druStvima iz metalske industrije, drvne industrije, prehrambene industrije, te proizvodnje koZe i obu6e sa
projektnog podru6ja.
Sredstva su namijenjena unapredenju konkurentnosti poslovanja, kreiranju novih i o6uvanju postoje6ih
radnih mjesta. Osim privrednih dru5tava, za podr5ku iz razvojnog fonda mogu da apliciraju i jedinice
lokalne samouprave i neprofitne organizacije. Od svih korisnika se traZi sufinansiranje u iznosu od 50%
od vrijednosti projekta. Maksimalan iznos granta po projektu koji se moZe odobritije 30.000 KM. Ukupna
sredstva namijenjena za drugi javni poziv iznose 926.499,00 KM. Od ukupnog raspoloZivog iznosa iz
razvojnog fonda projekta, za oval javni poziv,78o/o sredstava je namijenjeno privrednim dru5tvima. Javni
poziv je otvoren do 20. ma1a2015.

Topi6 je istakao i znadajan projekat koji 6e se realizovati zajedno sa USAlDom. Grant sredstava iznose
150.000 dolara i namjenjen je privrednicima za slijedede aktivnosti: promociju preduze6a, edukaciju koja
je potrebna privrednicima, te sertifikaciju, jer znamo da bez odredenih sertifikata privrednik ne moZe
nesmetano obavljati proces proizvodnje,plasirati svoj proizvod unutar i van granica drlave i upravljati
pojedinim proizvodnim procesima.

Direktor Reflexa Sa5a Miki6 je sa prisutnim podjelio svoje iskustvo u projektu KREDO Kralina iz
2014.godine i rekao da je kroz taj projekat nabavio CNC ma5inu koja mu je mnogo pomogla u procesu
proizvodnje.

Milena Vrhovac je zahvalila nadelniku Op5tine Gradi5ka na pomo6i koja se pruZa privrednicima koji
nastupaju na Sajmu namje5taja u Banjaluci. Savjetovala da bi bilo dobro organizovanje sajma
zatvorenog tipa. SaSa Miki6 iz preduze6a Reflex je podjelio svoje iskustvo sa sajma zatvorenog tipa koji
je organizovan u Kelnu.

Na6elnik Latinovi6 je predloZio da se jedan od narednih sastanaka Privrednog savjeta odrZi u
zoni Nova Topola kako bi privrednici obi5li Agroindustrijsku zonu i upoznali se sa investitorima
kojisu tamo prisutni.

Sekretar Privrednog savjeta je istakla da je trenutno otvoren poziv za pr'rjavljivanje privrednika na susrete
B2B sa predstavnicima Privredne komore iz Austrije. Ovaj projekat se realizuje uz finansijsku podrSku
Op5tine Gradi5ka, nevladine organizacije CARD-Centar za poljoprivredu i ruralni razvoj i Predstavni5tva
Republike Srpske u Austr'rji. Cilj projekta je da se na5im privrednicima obezbjedi i prenese dodatno
znanje i iskustvo koje im mole pomoci u unapredenju programa poslovanja i stvore uslovi za saradnju
sa austrijskim privrednicima.

Sastanak zavr5en u 13.00

Nakon sastanka prisutni sa 3.sastanka Privrednog savjeta su pozvani da posjete lzloZ'bu distih
tehnologija i modernih energetskih rje5enja i uzmu u6e56e na konferenciji,,Upravljanje enegrijom".


